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 משולחן מנהל הקהילה | צביקי וייל

 קהילה יקרה, 

בסוף השבוע שעבר נערכה ביישוב פעולה ללכידה עיקור וסירוס של חתולי הרחוב המתרבים, אני תקווה שזה יסייע 

 בהרחקתם ובהמעטת מספרם. תודה למועצה ולתושבים המדווחים והאכפתיים.

הזדמנות אחרונה. בתחילת השבוע הבא נעביר רשימה סופית של המעוניינים לנייד את מספר הטלפון   -ניוד טלפונים  

שלהם למערכת הסיבים האופטיים. מי שאינו מעוניין לשמור על מספר הטלפון הישן שלו, יכול כבר היום לחבר מכשיר 

צריך להעביר עד  –טלפון לראוטר שבביתו, ולקבל קו טלפון נייח ללא תשלום נוסף. אבל מי שמעוניין לשמור את המספר 

 (misrad@mgilboa.org.il)המייל של סיגל סוף השבוע לסיגל חשבונית אחרונה עם מספר הטלפון שלו לצורך ביצוע הניוד. 

יחד עם עמרי רבש"צנו המסור נפגשנו ארנה ואני, במטרה לבחון את איכות השמירה והמעבר למודל החדש, ולהציע דרכים  

 לשיפור והעלאת הביטחון היישובי. אני מודה מאוד לעמרי על כל המאמצים שלו, ולאורי לדל על הסיוע הרב.

השבוע בוצע חיבור בין הכביש התחתון לכביש האמצעי עבור הולכי רגל, בין בתי אפרים ופרבשטיין לבית מירי ודובי מילר.  

החיבור הזה, שגם לפנים שירת המון משתמשים כדי להגיע מהשכונות החדשות למרכז היישוב ולהיפך, התמסד והוסדר 

כדי להיטיב את הדרך עבור ההולכים בה ואולי גם לאפשר לאנשים שאינם מיטיבי לכת להשתמש בדרך זו. החיבור היה 

שנים רבות בתכנון ולאחרונה התאפשר בזכות השקעה כספית קטנה של הקהילה ועבודה גדולה של חיבור ואיגום 

משאבים )בעיקר שאריות חומר ושעות עבודה של כלים כבדים מהמשק( ע"י יהודה לדרמן, אחראי התשתיות החרוץ שלנו. 

כמובן שבעתיד מתוכנן כביש במתווה דרך זו, אך עוד חזון למועד ובינתיים אנו שמחים מאוד שעוד פרוייקט מרחבי נחוץ 

 בוצע בהצלחה

לני קפלן, שלמה אפרים, חפצי  -לסיום, שבעה גברים ונשים ראויים ואכפתיים הגישו את מועמדותם להנהלת הקהילה 

אילת צביאל, יאיר גרינבוים  -רנד, יהודה לב, טליה גמליאל, חזי ליפשיץ ופסית שיח. מלבדם גם שלושה חברים מכהנים 

 ומורן מילוא מעוניינים להמשיך לקדנציה נוספת.

תיערך פגישת זום, בה המועמדים והמועמדות יוכלו להציג את עצמם בפני  12:22בשעה  12.11.11ביום ראשון הקרוב, 

 הציבור. נשמח בהשתתפות הציבור.

 

 במעגלי החינוך | שני סקייסט

נושא המורכב  -פותחים השבת בהתרגשות את חודש ארגון תשפ״ג!! השנה, נבחר הנושא: ״נפש יהודי הומיה״ -בני עקיבא

ממילים משירת ״התקווה״, ואיתן אנו מקווים ומקוות שתבוא בחודש הזה עשיה שתפתח את לב כולנו יחד, שנזכור 

לעשייה ולתקווה שנפש היהודי של   -התגשמות החלום של מדינת ישראל, ועם הפנים קדימה -להודות על הלא מובן מאליו

כולנו תמשיך להיות הומייה, חולמת ומגשימה בפנים ובחוץ. בהצלחה גדולה לצוותי נחשון והדרכה ,לבוגרים וכמובן 

  לחניכים.
 

לו״ז חנוכה משותף לחינוך ולתרבות יצא לאור! )סטיגידיש:(( אנחנו זקוקים למדריכים מובילים בכללי ובפרט   -חנוכה

ומבקשים את עזרתכם ונדיבות לבכם וזמנכם  -ה שאין להם עדין מדריכים-בימי הקייטנה על מנת לפתוח גם לכיתות ד

 )בתשלום!(
 

תודה לכל מי שהגיע/ה ללימוד בבית הכנסת המואר אתמול בשיתוף ועדת תרבות. היה מרגש  -אור דולק בבית הכנסת

  לראות חבורות בכל הגילים מאירות את בית הכנסת באור התורה לציון ליל הבדולח.
 

ו מוזמנים/ות ללמוד יחד )בקבוצות( עם -תלמידי ותלמידות כיתות ג…. זמן חורף הגיע -חברותות עם תלמידי הישיבה

 . הזדמנות נפלאה ומרגשת! הרשמה חובה. ותודה לרב טל בורגנסקי!11:11תלמידי הישיבה בכל יום רביעי בשעה 
 

נשמח מאד במדפים, כוורות, שטיחים, ספרים ומשחקים במצב טוב לבתי הילדים החדשים ששיפוצם  -ציוד לבתי הילדים

  הסתיים.

 



 

לאחרונה הגיעו אלינו מספר פניות מתושבי מירב על שיח לא נעים ואי הבנות שנתגלעו בין ילדי מירב  -כדורגל במירב

לילדים ממעלה גלבוע, שבאים לשחק במגרש שלהם באין מגרש אצלנו במעלה גלבוע )שבאים מטעם עצמם בזמנם הפנוי,  

לא כחלק מחוגי הכדורגל(. בפגישה שערכתי אתמול עם מנהלת החינוך והמנהלת החברתית של מירב אנחנו מבקשים 

לפני הכל הכי   -להזכיר שהקדימות במגרש שמורה קודם כל לתושבי מירב. ולמרות מילות השיר הידוע ״זה רק ספורט״

 חשוב לשמור על שיח מכבד, נעים ויחסי שכנות טובה כאן על ההר.

 

 

 חורף טוב מלא שפע ברכה! 

 …נתראה מחר בע״ה במירוץ האנרגיה
 

שירי שטיין, נרית זליגר, רעיה בורגנסקי, אדווה גן, פסית שיח, רינה לכר, ישעי צביאל, יאיר  -ועדת חינוך ומנהלת חינוך

 גרינבוים ושני סקייסט.

 
 



 השתתפות המועצה בתקציב הקהילה | צוות מקורות מימון חיצוניים

בעקבות דיוני התקציב בשנה שעברה החליטה ההנהלה להקים צוותי עבודה לבחינת עומק של סוגיות שעלו בדיונים. 

שם לו למטרה ללמוד את ההשתתפות של המועצה בתקציב   –עידית זיו, אביתר דור, אלעד דגן והלל בייטנר   –הצוות שלנו 

 ולבחון האם ראוי וניתן להגדילה. אחרי כחצי שנת עבודה, אנו מבקשים לעדכן את הציבור בעבודתנו.
 

 תמונת מצב

אלף ש"ח בשנה, במסגרת 'סל שירותים', וכן תקציבים "צבועים"  112-המועצה מכניסה לקהילת מעלה גלבוע כ

אלף השקלים הללו אמורים לשמש את היישוב בביצוע  112להשתתפות במרכיבי בטחון, דת, רכז נוער וספריה. 

השירותים המוניציפליים שהואצלו עליו על ידי המועצה כגון: תאורת רחוב, תברואה, נוי, תחזוקת כבישים ועוד 

ועוד. למעשה כל השירותים המוניציפליים למעט פינוי אשפה רגילה ומיחזור. כמובן שתקציב זה איננו הולם ולו 

במעט את ההוצאות בפועל על אותם שירותים. לדוגמה, על תברואה ואחזקת המרחב הציבורי )לא כולל נוי( אנחנו 

אחוזים מההוצאות  09-למעשה, סל השירותים מהמועצה מהווה פחות מאלף ש"ח בשנה.  02-משלמים כ

 .  השנתיות של היישוב

למרות שיש בו מרכיב שאמור לבטא את הגודל היחסי של היישוב במועצה, לא   –אלף ש"ח  112  –גובה סל השירותים 

מיליון ש"ח  1.1, מאחר והתקציב הכולל שמקצה המועצה לסל השירותים של כל היישובים )1211-השתנה מ

בשנה( לא השתנה, והשינוי במרכיב היחסי הוא זניח. עם זאת, היישוב שלנו גדל ברוך השם, וההוצאות שלנו גדלו 

 בהתאם. 

אולם לא רק ההוצאות גדלו. כיוון שנבנים כל העת בתים חדשים, סך כל הארנונה המשולמת על ידי תושבי היישוב 

אלף  172-, סך הארנונה למגורים ששולמה על ידי תושבי היישוב עמד על כ1211-עלה באופן משמעותי. בעוד ב

 229 -אלף ש"ח, שהם כ 112-גידול של יותר מ  –מיליון ש"ח  1.11-, הוא עומד על יותר מ1211ש"ח, הרי שבשנת 

כלומר: אנו כיישוב, משלמים למועצה יותר ויותר ארנונה, ואילו סכום הכסף שהמועצה נותנת לנו נותר גידול. 

 בעינו.  
 

 איך זה עובד במועצות אחרות?  

ראשית, יש לומר שזהו תחום פרוץ מבחינה חוקית, ואין שום תקנה הקובעת את גובה הסכום שמועצה אזורית צריכה 

להעביר ליישוביה. עם זאת, ישנן מועצות שבהן נקבע שהיישובים מקבלים, בנוסף לסל שירותים, גם אחוז מסוים מגובה 

-הארנונה שהם משלמים. לדוגמה, במועצה אזורית עמק יזרעאל, שנחשבת למועצה 'עשירה', כל יישוב מקבל החזר של כ

מגובה הארנונה שהוא משלם. באופן זה ישנה הלימה בין הצמיחה הדמוגרפית והפיזית של היישוב לבין השתתפות  %29

 המועצה במימון השירותים המוניציפליים שהיישוב צריך לספק, הגדלים גם הם בהתאם.  
 

 דרישתנו מהמועצה

. את רכיב השתתפות בתקציב מעלה גלבוע הנגזר מסכום הארנונה שהיישוב משלםאנחנו דורשים מהמועצה להוסיף 

הדרישה הזו העלנו בפגישה עם איתמר מטיאש, ראש אגף קהילה במועצה, ובפגישה שנערכה לאחרונה בפורום נרחב 

 בראשות יורם קרין, ראש המועצה, שבה נכחו גם צביקי ויצחק.  
 

 תגובת המועצה

ראש המועצה הציג את ההתמודדות עם הגידול בכמות התושבים אל מול מחסור במשאבים, וכן את נוסחת התמיכה 

בישובים שחייבת לקחת בחשבון את כל יישובי המועצה. הוא הדגיש כי במרבית קיבוצי המועצה האגודה השיתופית 

החקלאית )'האגש"ח', או מה שקרוי בפי העם: 'הקיבוץ'( משתתפת באופן משמעותי באחזקת היישוב. כך, לצד מיסי 

קהילה, היישוב יכול לתת שירותים מוניציפליים נאותים. כספי הארנונה, כך טוענת המועצה, משמשים בעיקרם 

עוז, 'מעברים בעמק', וכן שירותים קהילתיים -לשירותים ברמה איזורית, כגון הסעות תלמידים, המתנ"ס ושלוחותיו, גיל

כמו קורסי מנהיגות, ליווי קהילתי וכיו"ב. לטענת המועצה, השירותים הללו מייצרים ערך רב לתושבים, ובאילוצים 

הקיימים, זהו המודל הנכון לדעתה.  כיוון שבמעלה גלבוע האגש"ח איננה משתתפת באופן סדיר בתקציב הקהילה, המודל 

 הרגיל של המועצה אינו נותן מענה מספק לצרכים של היישוב.  



לכן המועצה פעלה לקידום ההידברות בין הקהילה לאגש"ח על ידי ליווי 'צוות חידוש הסכמים' שפעל בשנים האחרונות 

ולא הגיע לתוצאות משמעותיות. בשיחות איתנו טענה המועצה שמבחינתה הפתרון הוא להמשיך ולהידבר מול האגש"ח 

 ואף הציעה את סיועה בכך.
 

 תגובתנו למועצה והמשך פעולה

אנחנו מבקשים מהמועצה להפריד בין סוגיית השתתפות האגש"ח לבין סוגיית השתתפות המועצה. אנו סוברים כי אם 

המועצה מסתמכת על השתתפות האגש"ח באחזקת היישוב, עליה לקיים שיח מול האגש"ח בעצמה. אנחנו, כתושבי 

המועצה, מבקשים את התמורה המגיעה לנו מכספי הארנונה שאנחנו משלמים, על מנת שנוכל לקיים שירותים 

השתתפותה של -מוניציפליים בסיסיים שהואצלו עלינו על ידי המועצה. זאת, ללא קשר לשאלת השתתפותה או אי

האגש"ח בתקציב. במועצה אזורית עמק יזרעאל, שאותה בדקנו, ההחזר מכספי הארנונה איננו תלוי כלל בתמיכת 

 האגש"ח, אלא רק בתשלום הארנונה של כלל תושבי היישוב.  

אם המועצה לא רוצה או לא יכולה לקבוע החזר קבוע לכל היישובים מהארנונה ללא קשר לקיומה או אי קיומה של 

אגש"ח, אנו דורשים שתמצא עבורנו פתרון אחר, בדומה להתאמות שהמועצה כבר עושה ביישובי ביכורה ובמנחמיה, שם 

 אין אגש"ח.  
 

זה הסיכום על קצה המזלג. מוזמנים לפנות אלינו לשמוע עוד ולשאול שאלות. אנחנו חושבים כעת איך להתקדם בדיונים  
מול המועצה. ברור לנו שזה תהליך ארוך, ואנחנו לא מבטיחים תוצאות בעתיד הקרוב. עם זאת, אנחנו מתרשמים 

שהמועצה קשובה לטענותינו, ומבינה שיש כאן בעיה הדורשת התייחסות. אנחנו נשתדל שלא להרפות מהעניין ולהמשיך 
 את השיח עם המועצה. 

 

 | אורי לדל בשם צח"י  קבוצת וואטסאפ "הודעת חירום מצח"י מעג"ל"

אחד ממסקנות תרגיל רעידת האדמה שערכנו לפני שבוע היה הצורך להעביר הודעות לכל המבוגרים ביישוב בקלות 

 ובמהירות. לשם כך הכנו את קבוצת הוואטסאפ "הודעת חירום מצח"י מעג"ל" .

 לצערינו, כבר היה צורך לנצל את הקבוצה הזאת להודיע על אירוע בטחוני ליד היישוב.

 

 הבהרות: 

 אין אפשרות לנהל בה שיחה.–* הקבוצה היא רק להעברת הודעות 

 * בקבוצה רק מבוגרים. ילדים לא יקבלו את ההודעות.

 * גם מי שאין לו וואטסאפ לא יקבל את ההודעות.

 * כדאי להתקין צליל מיוחד לקבוצת וואטסאפ הזו. )אפשר דרך פרטי הוואטסאפ בטלפון.(

 נא להיות איתי בקשר. –* אם לא קיבלתם הודעות בקבוצה זו השבוע 

 

  מיחזור | אורי לדל                                         

משדרגים את מערך המיחזור. ברחוב פרחי הבר )כביש האמצעי( מעתה יש להפריד בין 

, לבין אריזות בדולב החוםלהניח –בקבוקי פלסטיק שיש עליהם פיקדון )שתייה קלה( 

 להכניס ל"כלוב". –ומיכלי פלסטיק שאין עליהם פיקדון 

 הוא הפח הכתום שלנו.  “ כלוב“ה
 

 הזזנו את המיכל לאיסוף נייר ואנו מקווים שיבואו לאסוף את הנייר בקרוב. 

ליד –מזל טוב, ותיהנו... את הקרטונים בלי הפלסטיק יש לזרוק במתחמי קרטונים –ותזכורת למי שרכש מזגן חדש 

 המטבח או בנקודות מיחזור אחרות.
 

 ריכוז, מיון וספירת הבקבוקים שהולכים למיחזור דורשים הרבה זמן ומאמץ. כל אחד יכול לעזור.

 לקרוא את השלטים ולזרוק במקום הנכון.   .1

לרוקן את הבקבוק לפני שזורקים. )להשאיר את בקבוקי הפלסטיק ללא פקק או לדחוס את הבקבוק ולסגור עם  .2

 הפקק.(

 ליד תחנת הדלק. -פסולת גסה  .3


